
Anete – 
strādā: 

– Nē, neesmu. 
Man tam nav 
laika, jo ir bērni 
un jāstrādā. Mans 
interešu klubiņš 

ir mans draudzeņu loks. Nav pat 
domas, ka es varētu iesaistīties 
kādā biedrībā. Lai to darītu, jābūt 
brīvam laikam, entuziasmam un 
ticībai.  

Rita Strīķe  
– strādā:

– Dzīvoju 
Vācijā jau 
septīto gadu 
un vēl nekādās 
biedrībās 

neesmu iesaistījusies. Mājas 
sajūta tur vēl nav iegūta. Šķiet, 
ka vietējās vācu biedrībās tāds 
šaurs loks un vajag kontaktus, 
lai tevi pieņemtu. Ar ģimeni 

labprāt apmeklējam dzīvnieku 
patversmes, to gan. 

Skaidrīte 
Veita – sētniece: 

– Nē. Man 
jāstrādā un 
mājās divi kaķi, 
kam jāvelta 
uzmanība. 
Ja man brīvs laiks, tad mājās 
paskatos televizoru, datoru, un 
ar to pietiek. Neprasās nekādas 
sabiedriskās aktivitātes. 

Mārcis 
Priedītis – RTU 
Liepājas Studiju 
un zinātnes 
centra direktors: 

– Pats 
nevienā 
biedrībā neesmu bijis, bet pie 
mums RTU un Liepājā ir plāns 
veidot studentu biedrību, kur 

viņi varētu patstāvīgi darboties 
un sadarboties. Būtu lielāka 
darbošanās patstāvība un varēs 
vienkāršāk veidot kontaktus 
ar skolām, dažādām citām 
organizācijām.

Baiba 
Priedīte – 
māmiņa: 

– Oficiāli 
neesmu 
izstājusies 
no “Liepājas 

Jaunajiem vanagiem”, bet 
ilgi neesmu tur darbojusies. 
Iestājos pirms vairākiem gadiem 
un nejauši. Bija interesanti, 
satikos ar jauniešiem no 
dažādām valstīm, daudz labāk 
apguvu angļu valodu, iepazinos 
ar interesantiem cilvēkiem, 
atbraucējiem rādīju Liepāju.  

DAIGA LUTERE
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Projektu finansē Mediju atbalsta fonds no Latvijas valsts budžeta līdzekļiem. 
Par publikāciju saturu atbild SIA “Kurzemes Vārds”.

ES DOMĀJU TĀ: VAI ESAT KĀDĀ BIEDRĪBĀ?

l LINDA KILEVICA

Nevalstisko organizāciju 
(NVO) stiprināšanai šogad 
Liepājā tika izveidots izaug-
smes inkubators. Vienpad-
smit tā absolventi apguvuši 
prasmi saskatīt plauktus, 
kuros nauda stāv, un arī aiz-
sniegties līdz tai, jo pilotpro-
jekts noslēdzies ar reāliem 
projektiem kultūras, IT, digi-
talizācijas, uzņēmējdarbības, 
pilsētvides un kopienu attīs-
tības, jaunatnes, sociālās un 
veselības jomā. 

Simt tūkstoši 
jau kabatā

NVO izaugsmes inkubatora 
programmu īstenoja Liepājas 
pašvaldība sadarbībā ar bied-
rībām “NEXT” un “Impact Hub”, 
atvēlot no pilsētas budžeta 10 
tūkstošus eiro.

Organizācijas sagatavojušas 
projektu idejas vai arī pieteiku-
mus jau iesniegušas Valsts kul-
tūrkapitāla fonda, Labklājības 
ministrijas, “Erasmus+”, Ziemeļ-
valstu un Baltijas valstu NVO, 
“Interreg”, “Horizon” un citām 
programmām. 

Papildus individuālajam 
darbam organizācijas trīs mē-
nešu garumā par attīstības ie-
spējām un ārējā finansējuma 
piesaisti konsultēja mentori: 
Valsts kultūrkapitāla fonda 
padomes priekšsēdētāja, Liepā-
jas domes deputāte Dace Bluķe, 
“Civitta” asociētais partneris, 
finanšu piesaistes eksperts Re-
inis Budriķis, finanšu piesaistes 
speciāliste un projektu vadītāja 
Nora Sudmale; Brocēnu projektu 
vadītāja Rudīte Muraševa un 
biedrības “NEXT” valdes locek-
lis, NVO izaugsmes inkubatora 
vadītājs un līdzdalības eksperts 
Vilis Brūveris.

Divas dalīborganizācijas jau 
piesaistījušas nedaudz vairāk kā 
100 000 eiro lielu finansējumu. 
“Sociālā atbalsta un izglītības 
fonds” saņēma atbalstu jauniešu 
sociālā mentora pakalpojuma 
idejas izstrādei, un radīts jau-
niešu prasmju pašnovērtēšanas 
instruments. “Šobrīd mentoru 
atbalstu saņem 65 jaunieši,” pa-
stāsta biedrības vadītāja Guna 
Krēgere-Medne.

Biedrība “Liepājas Restaurā-
cijas centrs” programmas laikā 
kļuva par Eiropas mēroga rado-
šās iniciatīvas “New European 

Bauhaus” oficiālo partnerorga-
nizāciju. “Inkubācijas periodā 
izstrādāts “Erasmus+” projekts 
saistībā ar starptautiskas rezi-
dentūras izveidi Liepājas Res-
taurācijas centrā. Šo projektu 
paredzam realizēt 2024. gadā,” 
atklāj centra vadītājs Ivars Pi-
lips-Matisons.

Jau 22. augustā Liepājā 
sāksies organizācijas “House of 
Hope” rīkotā radošā nedēļa ģime-
nēm ar bērniem un jauniešiem. 
Projekts tapis NVO inkubatorā, 
to atbalstījusi Liepājas Kultūras 
pārvalde, pastāsta biedrības va-
dītāja Tatjana Makovija. 

“Galvenais bija atbalsts. 
Mums bija idejas un ieceres, bet 
– vai nu spēka nav, vai laika. In-
kubators mobilizēja mūsu darbu 
un palīdzēja uzrakstīt projektu. 
Mūs iedvesmoja, ka jādara vēl 
vairāk, nekā jau darām,” viņa 
uzsver. 

Jaunais veiksmes 
stāsts

“Mazais kuģis, lielais stāsts” 
– ar šādu nosaukumu biedrība 
“Fotast” iecerējusi veidot ceļojošu 
interaktīvu izstādi par Baltijas jū-
ras zvejniekiem. Pašlaik biedrība 
gaida programmas atvēršanu, lai 
iesniegtu pieteikumu, stāsta tās 
vadītāja Iveta Herbsta.  

Projekts paredzēts vismaz 
diviem gadiem, jo jānodibina sa-
darbība ar zvejniekiem, lai veiktu 
pētījumu par to, kā viņi dzīvo, 
kādas ir tradīcijas. “Tas nav tā, ka 
vienu dienu aizbrauc, parunājies 

Labs atspēriena punkts
NVO izaugsmes 
inkubatora 
pilotprojekts 
sekmīgi īstenots

Vērtīgas prasmes finansējuma piesaistē un iedrošinājumu guvušie organizāciju pārstāvji NVO izaugsmes inkubatora 
izlaidumā Liepājas Restaurācijas centrā.  FOTO –  LIEPĀJAS PAŠVALDĪBA

un brauc mājās. Zvejniekus vē-
lamies parādīt nopietnā formā, 
tāpēc tas ir ilgstošs process,” viņa 
norāda. Fotogrāfi vēlas saprast, 
kāpēc zvejniecība ir izmirstošs 
arods un jauni cilvēki negrib vairs 
ar to nodarboties.

“Vērtīgākais bija saprast, 
kā vispār meklēt finansēju-
mu,” inkubatora rezultātus 
vērtē I. Herbsta. “Mūsu mento-
re bija Dace Bluķe, viņa bija ļoti 
labs palīgs, pastāstīja arī to, kā 
strukturēt ideju, lai varētu ar to 
piedalīties projektu konkursos 
un piesaistīt sponsorus.”

Liepājas IT kopienas stipri-
nāšanas aktivitātes plāno veikt 
“Liepājas tehnoloģiju klasteris”. 
Vadītāja Agate Ambulte arī uz-
sver to, ka visvērtīgākā bijusi 
piekļuve mentoram. “Mums pa-
veicās, ka tas bija Reinis Budri-
ķis. Galvenais mērķis bija radīt 
reālu projektu, un to arī veiksmī-
gi sasniedzām. Esam sapratuši, 
kurp dodamies tālāk, kur varam 
pieteikties,” viņa pastāsta. 

Kā šī joma Liepājā attīstās, 
varot spriest pēc IT kopienas 
piektās dzimšanas dienas, uz 
kuru nesen no visas Latvijas 

sabrauca prominentu uzņēmu-
mu vadītāji, kuri atzinuši, ka 
Liepājai ir ļoti liels potenciāls 
un viņi labprāt to izskatītu kā 
vietu, kur darboties. “Šogad ie-
radās arī investori. Kopiena iz-
augusi, ir vairāk par pustūkstoti 
dalībnieku, kas tiekas, nāk uz 
pasākumiem, apmainās ar pro-
jektiem. Virzāmies prasmju pār-
neses jomā – no tām zināšanām, 
kas šeit ir uz vietas, cenšamies 
radīt vairāk zināšanu un nodot 
nākamajām programmētāju vai 
IT cilvēku paaudzēm,” atzīme  
A. Ambulte.                            >>
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